
Referat regionsbestyrelsesmøde Region Sjælland 150923 
 

Tid:   9-15 

           

Sted: Comwell Sorø, Abildvej 100, 4180 Sorø 

 

Ordstyrer: Rosa 

Referent:   Stine       

 
 

1. Velkommen. 

Lægge tidsplan for dagen. Frokost 12.00. 

 

2. Evt. omprioritering af dagsorden 

Herunder stillingtagen til under hvilken form, de enkelte punkter, skal behandles. 

 

3. Punkter til evt. 

 

4. Nyt fra Regionsformand/ HB (9.00 – 10.00) 

a. Nyt Fra HB: Der er nu ansat 3 nye chefer, som alle starter d. 1. 

oktober. Håber, at det betyder, at direktøren nu får tid til at være 

direktør, og der bliver mere ro på sekretariatet.  

PLO og D’Fys havde i samarbejde udarbejdet et policy-paper om 

direkte adgang til fysioterapi, som de ville gå ud med i fællesskab. 

Vi blev dog overhalet indenom af Danske Regioner, som breaked 

deres nyhed om at lave et landsdækkende projekt om direkte 

adgang fysioterapi, dagen før vi kunne gå ud med vores.  

Evaluering af Folkemødet på Bornholm: Vi synes stadig, at der er 

værdi i at deltage, men der er enkelte medlemmer af HB, som 

synes, at det trækker meget på de personlige kræfter. 

Regionsbestyrelsen i Region Sjælland ønsker stadig at deltage. 

Der er plads til 4 i den lejlighed, som vi har til rådighed næste år. Vi 

skal have afklaret, hvem der skal afsted. Nordjylland og 

Hovedstaden deltager også næste år, men holder en pause i 2025. 

Budgetopfølgning: Økonomien i foreningen er præget af faldende 

organisationsprocent og faldende medlemstal. Vi arbejder målrettet 

på rekruttering og fastholdelse i alle instanser af foreningen. 

Der har været forskellige temadrøftelser i HB om: 

Arbejdsmarkedsmodellen og Servicetjek af DSF. 

Derudover har de to overenskomster også fyldt en del samt 

rapporten fra Robusthedskommissionen, hvor vi har arbejdet 

målrettet på at få skrevet forskellige områder ud, som ikke ville 

have været særlige gode for os som fag og uddannelse.     

b. Spørgsmål til mødelister (bilag 1 og 2): Der var et spørgsmål til 

”Netværksdag for fysioterapeuter i psykiatrien”. Det var en 



  

tværsektoriel og landsdækkende netværksdag i Kolding. Stine 

deltog som den eneste regionsformand. God dag med fine oplæg 

fra forskellige dele af psykiatrien. Bedre forståelse for arbejdet på 

tværs af sektorerne. Der bliver sendt flere genoptræningsplaner 

afsted, efter arrangementet er blevet afholdt.  

c. Aktuelt fra Regionsformanden: Det har været en travl periode. 

Både ift. at få et overblik over de forskellige budgetprocesser rundt 

omkring, høj mødeaktivitet, uddannelse, udvalgs- og rådsarbejde 

og fagkongres. Efteråret skulle gerne give plads til flere 

arbejdspladsbesøg og politikermøder. 

d. ½ års opfølgning 2023, konto 105 (bilag 3): Der er fint styr på 

økonomien. Der kommer dog til at være nogle store posteringer de 

næste måneder pga. fagkongressen og andre arrangementer.  

 

5. Nyt fra netværkskonsulenten (10.00-10.15): Ida deltog på dagens møde. Der er blevet 

udarbejdet en flot temaside på fysio.dk, hvor du kan finde alt om netværk og 

netværksdannelse. Ift. vores region, så kører netværket for psykiatriområdet nu selv. Ida er 

desuden i gang med at kigge på et netværk omkring PROgrez (udvikling og forskning), 

visitatorerne og et lokalt netværk på Lolland.  

 

6. Pause (10.15-10.30) 

 

7. Emner til politisk drøftelse 

 

• Opfølgning på fagkongres (10.30-11.00)  

• Gik det som det skulle?: Dagen gik rigtig fint på trods af, at 

deltagerantallet ikke var så højt. Flere har rost programmet. 

God paneldebat og gode oplægsholdere. Note til en anden 

gang: Stine skal ikke både stå for teknikken på scenen og 

præsentationen af oplægsholdere. 

• Skal vi fortsat holde fagkongres? Samme/andet koncept?: 

Det er et stort arbejde at lave et arrangement på den 

størrelse, og Stine bruger mange ressourcer på det de sidste 

par måneder op til. Vi havde en snak om, om det er 

deltagerantallet, der er skal være succeskriteriet. Både og. 

Det er det samme stykke arbejde, om vi er 55 eller 155 til 

arrangementet. Det er dejligt, at dem der har deltaget, havde 

en god oplevelse, men det har blot været en ressourcetung 

opgave ift. antallet af medlemmer, der har fået glæde af 

arrangementet. Vi ved, at nogle fravælger arrangementet, 

fordi det er en lørdag. Nogle fravælger arrangementet, fordi 

det koster noget. Andre fravælger arrangementet, fordi de 

ikke syntes, at der var nok oplæg, som ramte den hverdag de 

arbejder i. Vi har aftalt, at vi på næste møde tager en ny 

drøftelse af, hvad vi gør fremadrettet. Skal vi gå med ét større 



  

arrangement om året i stedet for at spare penge op i 3-4 år 

for at holde en fagkongres?!?    

 

• Opfølgning på fokusområderne (11.00-12.00) 

• Opfølgning på beslutningerne fra torsdag? På baggrund af de 

erfaringer, som bestyrelsen fik på seminardagen, blev der udtrykt et 

ønske om at kigge på formatet på fokusområderne. Stine forsøger at 

udarbejde et nyt format, hvor der er plads til visioner, aktiviteter 

(aktivitet, tovholder, deadline) og evaluering.  

• Gennemgang af nuværende fokusområder (bilag 4): 

Fokusområderne er gennemgået og rettet til. Vi har udvalgt 

forebyggelse, som det tema vi går i dybden med på næste 

regionsbestyrelsesmøde. 

 

8. Frokost 12.00-12.45 

 

 

9. Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen 

 

• Praktiserende (12.45-13.00) 

• OK-forhandlingerne: Overenskomsten på praksisområdet er nu 

færdigforhandlet og er ude til afstemning. Overenskomsten har 

mange nye elementer, som både er gode og mindre gode. Den 

rammer lidt skævt ift. de nye ydernumre og de eksisterende 

ydenumre/kapaciteter. Der er også stadig nogle ubekendte faktorer 

omkring de nye pakker mm, som gør medlemmerne usikre. Der er 

mange holdninger, meninger og spørgsmål ift. det forhandlede. Der 

er sidste mulighed for at stemme d. 21. oktober.    

• Møde med PLO/PLO-konference (bilag 5 og 6): Til PLO-konferencen 

deltog Kasper fra regionsbestyrelsen samt Hans Andersen fra SU. 

Det var en fin konference med fokus på, hvordan en samlet 

praksissektor kan bidrag til at løse ulighed i sundhed i Region 

Sjælland. Stine havde både en tovholderfunktion i en workshop, holdt 

et oplæg om fysioterapi og deltog i en paneldebat.  

D. 23. august havde PLO Sjælland inviteret til et opfølgende møde 

mellem praksisorganisationerne. Her deltog Stine og Marjanne. Vi er 

fik drøftet nogle forskellige udfordringer, og hvor vi har mulighed for 

at gå videre i samlet flok.    

• TR, herunder TRR (13.00-13.20): Der var TR-regionsmøde d. 5. 

september, hvor temaet var løn. Der blev brugt mentimeter til at lave en 

”anonym” tilkendegivelse af lønniveauet i TR-gruppen. Der blev holdt 

oplæg om løn af Kathrine fra planlægningsgruppen. Der var walk an talk 

om lønforhandling, og så var der en snak om, hvor mange forskellige 

løntillæg, der findes derude.  



  

I TRR er der pt. fokus på den kommende årskonference i november. Her 

bliver den nye kompetenceprofil blandt andet præsenteret. De er også i 

gang med at kigge på kommissoriet for TTR. Kommissoriet har været forbi 

HB til kommentering.    

• Lederområdet (13.20-13.30): Da lederkonsulent Lotte Colberg er stoppet i 

D’Fys, har netværkskonsulent Lene Lebech fået opgaven at arrangere den 

kommende lederkonference. Den bliver igen opdelt i en konference for de 

offentlige ledere og en for ledere i praksissektoren. Lederrådet er ikke 

længere et stående udvalg, men skal fremadrettet fungere som et ad hoc-

udvalg.  

• Arbejdsmiljø (13.30-13.45): Der er arbejdsmiljø-konference d. 4. oktober. 

Stine deltager. Stine er desuden inviteret til arbejdsmiljødag på Næstved, 

Slagelse og Ringsted Sygehus d. 27. september, men kan desværre ikke 

deltage. 

• Kort pause (13.45-14.00) 

• Arrangementspuljen (14.00-14.15) 

• Nyt fra arrangementsgruppen: Da der ikke findes en egentlig 

arrangementsgruppe mere, vil vi forsøge at fordele nogle af 

arrangementerne mellem os. På bagkant af fagkongressen er der 

kommet en henvendelse på, om vi kan afholde et arrangement om 

sarcopenia og ernæring samt et om retraining breathing. Det vil vi 

forsøge at imødekomme. Derudover har Marjanne efterspurgt et 

arrangement om palliation. Vi har også et hængeparti på 

fald/faldforbyggelse. 

Rosa kontakter Maria Enkebølle i Næstved Kommune, som har 

sendt henvendelsen om sarcopenia og ernæring. 

Stine kontakter Karen Andreasson om et oplæg om retraining 

breathing. Muligvis med afholdelse i Ringsted. 

Marjanne undersøger, om Dansk Selskab for Onkologisk og Palliativ 

Fysioterapi kan hjælpe os ift. et oplæg om palliation. 

Stine undersøger muligheden for at holde et oplæg om 

fald/faldforebyggelse. 

• Status og økonomi (bilag 7): Vi har kun brugt ca. halvdelen af den 

afsatte ramme til arrangementer og netværk. 

• Uddannelse, studerende (14.15-14.35) 

• Nål-og skålarrangement -evaluering, hvad med næste gang?: Nu har 

vi prøvet 2 forskellige udgaver. 1. gang havde vi inviteret 

dimittenderne ca. 1 måned efter dimissionen, hvor ca. 12 dukkede 

op. God dialog med dem, der deltog, men der var udfordringer på 

praktikken omkring arrangementet. 2. gang blev det afholdt i 

forbindelse med dimissionen. Absalon var gode til at reklamere for os 

på dagen, og nævnte flere gange vores tilstedeværelse. Vi fik delt 

nålene og sagt tillykke til dimittenderne efter dimissionen, men vi fik 

ikke den samme dialog med dimittenderne som til 1. arrangement. 

Men til gengæld var der flere til stede ved 2. arrangement. Vi 



  

overvejer, om vi kan lave en hybrid af de to arrangementer. Kan vi 

evt. få lov til at invitere dem fra 13-14, hvor vi kan give dem nålen og 

sige tillykke plus komme i dialog med dem, inden dimissionen starter. 

Vi kan stadig deltage i dimissionen med tale og give kagen. Der skal 

tages kontakt til Ane Kruse, om det kan være en fremtidig model?!  

• Dimittendopringninger -nyt koncept: Denne gang har Niels Erik valgt, 

at ca. 1/3 af dimittenderne ikke skal modtage et opkald 

(kontrolgruppe). Derudover er der lavet et par målepunkter ift. 

kontakten til dimittenderne (dato for kontakt, talt med ja/nej, sendt e-

mail ja/nej). Vi snakkede endnu engang om, at det skal være en 

dialog og ikke et telefonsælgeopkald. Dimittenderne plejer at være 

glade for opringningen. 

• Uddannelsesarrangementer (Møn og i Køge), evaluering: Det var to 

gode arrangementer. Vi havde mange unge mennesker forbi standen 

både på Møn og i Køge til en snak om fysioterapi og 

fysioterapeutuddannelsen. Vi overvejer, om vi fremadrettet skal have 

vores egen stand fremfor at deles med ergoterapeuterne. I Køge blev 

det i hvert fald lidt klemt, da vi havde en del aktiviteter på standen. 

Hvis vi ikke allerede har det i foreningen, skal vi have udarbejdet en 

flyer eller et postkort med QR-kode om uddannelsen, som vi kan dele 

ud af. 

• Sociale medier/Facebook (14.35-14.45) 

1) Arrangementer -afholdt og kommende 

2) Fokusområder: Nyt format og temadrøftelse næste gang om 

forebyggelse 

3) Netværkskonsulenternes nye temaside på fysio.dk 

10. Opfølgning på sidste møde (14.45-14.55) 

• Referat (bilag 8): Godkendt uden bemærkninger  

11. Noget til hjemmesiden 

 

12. Evt. 

 

13. Evaluering af dagsorden 

 

14. Evaluering af mødet: God blanding af håndsoprækning og fri dialog. 

 

15. Dagsorden til næste møde: Forebyggelse (vision og aktiviteter), fagkongres vs. årligt 

arrangement, Folkemødet på Bornholm   

 

16. Ordstyrer til næste møde: Jacob  


